

Ref.: HO 10\3\2024\

Date: 6th June 2024

الرقم: مر 346 /2024/3/10

التاريخ: 6 يونيو 2024م

Customs Notice No. (8) of 2024

**Customs Procedures for Means of Transport
and Goods in Transit at the Land Customs Ports**

Dear our Valued Customers,

Under the stipulations and provisions of the Common Customs Law of the GCC States, and for the purposes of preventing and combating smuggling, fraud and circumvention, it has been decided to adopt the customs measures for examination and inspection of goods for the goods that are exported/re-exported through Al Darah Customs in accordance with the following controls:-

1. It shall be prohibited to load miscellaneous (of different types) goods on trucks that exceed (7 tons) with the exception of border-crossing heavy vehicles, provided that they are accompanied with a customs declaration issued from the country of exportation.
2. Gross weight of the goods must not exceed the maximum load capacity of the truck whilst strictly adhering to the security and safety standards.
3. Goods must be organized on the trucks so as to facilitate inspection, examination and unloading thereof, *if required*, for our customs operations employees.
4. Submission of approved purchase invoices and non-combination of items in one invoice must be strictly adhered to.

Clearance of any shipments that violate the controls stated hereinabove shall be prevented as from 24/06/2024.

For your information and necessary action as required;

Dr. Mohammed Abdullah Al Mehrezi

Director General



إعلان جمركي رقم (8) لسنة 2024

**الإجراءات الجمركية على وسائل النقل وبضائع العبور
بالمنافذ الجمركية البرية**

عملائنا الكرام،

عملاً بنصوص وأحكام قانون الجمارك الموحد لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولأغراض منع ومكافحة التهريب والتحايل والغش، فقد تقرر اعتماد التدابير الجمركية لمعاينة وتفتيش البضائع الصادرة / والمعاد تصديرها عبر منفذ جمرك الدارة وفق الضوابط التالية:-

1. منع تحميل البضاعة المتنوعة (مختلفة النوع) بالشاحنات التي تزيد عن (7 طن)، عدا المركبات الثقيلة العابرة للحدود ويشترط أن تكون مرفق ببيان جمركي صادر من دولة التصدير.
 2. عدم تجاوز وزن البضاعة للحد الأقصى لحمولة الشاحنة و الالتزام بمعايير الامن و السلامة.
 3. ترتيب البضاعة في الشاحنات بحيث يسهل على موظفي العمليات الجمركية عملية التفتيش والمعاينة و التنزيل عند الحاجة.
 4. الالتزام بتقديم فواتير الشراء المعتمدة وعدم جمع البضاعة بفاتورة واحدة.
- ويمنع تخليص الشاحنات المخالفة للضوابط المذكورة أعلاه اعتباراً من 24/06/2024م.
- للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم .

د. محمد عبد الله المحرزي

المدير العام